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Lars Niska, sekreterare 
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Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande, närvarar på distans 

Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande, närvarar på distans 
Asal Gohari (S), närvarar på distans 
Therez Almerfors (M), närvarar på distans 

Erik Dagnesjö (S), närvarar på distans 
Christopher Lagerqvist (M), närvarar på distans 

Eva Christiernin (S), närvarar på distans 
Ulrik Wärnsberg (S), närvarar på distans 
Stefan Hanna (-), närvarar på distans 

Simon Alm (-), närvarar på distans 
Rickard Malmström (MP), närvarar på distans 

Tobias Smedberg (V), närvarar på distans 
Jonas Segersam (KD), närvarar på distans 

Hanna Victoria Mörck (V), närvarar på distans 

Ej tjänstgörande ersättare 

Maria Patel (S), §§ 173-212, närvarar på distans 

Mats Gyllander (M), närvarar på distans 

Helena Hedman Skoglund (L), närvarar på distans 

Linda Eskilsson (MP), närvarar på distans 
Madeleine Andersson (M), närvarar på distans 

Pavlos Cavelier Bizas (S), närvarar på distans 

Jonas Petersson (C), närvarar på distans 
Helena Nordström Källström (MP), närvarar på distans 
Karolin Lundström (V), närvarar på distans 
David Perez (SD), närvarar på distans 

Eva Moberg (KD), §§ 178-212. närvarar på distans 

Övriga närvarande 

Lars Niska, kommunsekreterare 
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Övriga närvarande på distans 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Ola 
Hägglund, ekonomidirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Åsa Nilsson 
Bjervner, avdelningschef. Christian Dahlmann, enhetschef. Lena Grapp, stadsjurist. 

Gustaf Wall, kommunjurist. Isabelle Waldenvik, kommunikatör. Susanne Eriksson (S), 

politisk stabschef. Annica Nordin Söderberg (S), Sofia Andersson (M), Sara Hägerström 

(M), Dawn Anthony (V), Julia Persson (V), Nathalie Berggren (L), Niklas Hjelm Smith (L) 
och Stina Bergström (MP), politiska sekreterare. 

  



Sida 4 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-06-16 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 170 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med ändringen att beslutsärendet Insatser för 

att underlätta återstart av det lokala näringslivet efter coronapandemin utgår, 

samt 
2. att lägga till informationsärendet Budgetförutsättningar 2022-24. 
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§ 171  

Prioritering av samhällsbyggnadsprojekt - 
revidering av portföljmål 

KSN-2016-2215 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna ändring av portföljmålet volymer bostäder och lokaler i enlighet 

med nytt styrande dokument Bostad för alla och Handlingsplan för Uppsala 
kommuns näringslivsprogram år 2021–2023, 

2. att godkänna ändring av portföljmålet lägen, 
3. att godkänna ändring av portföljmålet aktörer, samt 

4. att godkänna ändring av portföljmålet följdinvesteringar.  

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fick i Mål och budget 2016–2018 i uppdrag att ta fram en samordnad 
planeringsprocess för hållbar stads- och landsbygdsutveckling tillsammans med 

berörda nämnder och bolag. En delrapportering av uppdraget skedde i 
kommunstyrelsen den 8 mars 2017 § 36 och uppdraget slutrapporterades den 13 juni 

2018 § 107. Föreliggande ärende avser beslut om nya mål (fortsättningsvis portföljmål) 

för projektportföljen, bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 205 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga 1, Portföljmål för samhällsbyggnadsportföljen 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar, med instämmande från Simon Alm (-): 

att där det i handlingen står ”2000-3000” bostäder årligen byts till ”1500-2500” bostäder 

årligen. 

Jonas Segersam (KD), Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar, med 
instämmande från Simon Alm (-): 



Sida 6 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-06-16 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

(1) att ändra rubriken ”Jämn fördelning över tiden” till ”Jämn fördelning över tid och 
rum” 
(2) att Portföljbalanseringen ska medverka till att byggande kan pågå kontinuerligt och 

svara upp mot efterfrågan/behov av nya bostäder och lokaler vid varje tidpunkt och 
bidra till att tillväxtkraften kommer hela kommunen till del. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar, med instämmande från Stefan Hanna (-): 
att skrivningar om spårväg justeras till kapacitetsstark kollektivtrafik. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) med flera ändringsyrkanden mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med fleras yrkanden med motiveringen: 

Äganderätten måste stärkas och det måste bli lättare att bygga på och bruka sin egen 

mark. Programdirektivet för bostadssatsning på landsbygderna får inte riskera att 
konkurrera ut byggplaner utanför tätorten som en följd av att mer byggande sker i 
omlandet. Tvärtom ska ökat byggande i stadens omland fungera som en morot för att 

ytterligare intensifiera byggande i resten av kommunen. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Centerpartiet och Kristdemokraterna är positiva till att Uppsalas befolkning växer. Det är 

dock angeläget att kommunens tillväxt är långsiktigt hållbar. De senaste årens höga 
tillväxttakt har inneburit en kraftig ökning av kommunens låneskuld och har delvis gått 

ut över sociala och ekologiska faktorer. Centerpartiet och Kristdemokraterna förordar 

därför en något lägre byggnadstakt som i stor utsträckning är organisk och i högre grad 
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än i dag kommer hela kommunen till del och inte koncentreras till begränsade delar av 
kommunen. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 
Vi yrkade på att sänka antalet nya bostäder årligen från 2000-3000 till 1500-2500. 

Uppsala är i en expansiv tillväxt. Det ställer stora krav på utbyggnad av fysisk och social 

infrastruktur. Vi kristdemokrater anser att det är en fullt tillräcklig ambition att öka med 

cirka 100.000 invånare de närmsta trettio åren, fram till 2050 (vilket är prognosen). Därför 
bör vi undvika högre prognoser och planer som delvis har talats om för utvecklingen de 

kommande åren. Att öka från 230.000 till 320.000 invånare är något vi kanske klarar av. 
Att sträcka sig mot 380.000 invånare 2050 tror vi inte är realistiskt, och kommer leda till 
omfattande ”miljonprogramsområden” som de föreslagna Sydöstra och Södra 
stadsdelarna, Ulleråker eller den tidigare planerade ”staden” på Stabbyfälten. Därför 

anser vi att vi behöver sänka ambitionerna något, till en nivå som gör att vi ändå ligger 

på en historisk hög byggtakt. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Jag är för en revidering av Översiktsplanen och vill se en lägre utbyggnadstakt samt en 
betydligt bättre spridning av hur Uppsala kommun expanderar med bostäder i alla dess 

former samt verksamhetslokaler. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Kommunfullmäktige har ännu inte tagit beslut om att bygga spårväg för spårvagnar i 
Uppsala. Ändå är detta ett av en lång rad beslut där man utgår från att så blir utfallet för 

att, med upparbetade kostnader och många planer att ändra, låsa upp oppositionen 
mot mångmiljardprojektet spårvagnar. Det är en dålig demokratisk ordning. 

I de delar som rör hyresrättens andel, målen för bostadsbyggande på landsbygden och 
annat som hör till ”bostad för alla” är sådant som en annorlunda inriktning har förordats 

i den handlingen som reviderades under våren i år. Följdbesluten med anledning av 

denna står undertecknad i grunden inte bakom, men är inte föremål för revidering via 

denna handling. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är rimligt att prioriteringen ligger i linje med mål som anges i styrdokumentet Bostad 
för alla. Dock är Vänsterpartiet kritiska till de mål, eller avsaknad av mål, som finns i 
bostad för alla. Kommunens viktigaste bostadspolitiska uppgift, som även bör prägla 
prioritering av samhällsbyggnadsprojekt, är att få fram fler bostäder vanligt folk har råd 

att bo i. För att lyckas med det krävs ökad andel hyresrätter. Vi beklagar att övriga partier 

blundar för detta och i Bostad för alla har en målsättning om minst 30 procent 
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hyresrätter. Det är en lägre andel än vad vi har idag, när vi redan är sämst av landets tio 
största kommuner på att erbjuda hyresrätter. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet och Kristdemokraterna är positiva till att Uppsalas befolkning växer. Det är 

dock angeläget att kommunens tillväxt är långsiktigt hållbar. De senaste årens höga 

tillväxttakt har inneburit en kraftig ökning av kommunens låneskuld och har delvis gått 

ut över sociala och ekologiska faktorer. Centerpartiet och Kristdemokraterna förordar 
därför en något lägre byggnadstakt som i stor utsträckning är organisk och i högre grad 

än i dag kommer hela kommunen till del och inte koncentreras till begränsade delar av 
kommunen. 

David Perez (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna anser att den nuvarande byggtakten är för hög. Uppsala har vuxit 
rejält på senare år. Vi ställer oss bakom ett minskat mål på omkring 1500-2500 bostäder 
årligen med större fokus på radhus/parhus och villor. Vidare anser vi att fokus bör vara på 

en kapacitetsstark kollektivtrafik och inte en spårbunden sådan. 
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§ 172  

Prioritering av samhällsbyggnadsprojekt - 
plan för projektstarter 2021-2023 

KSN-2016-2215 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga informationen till handlingarna. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen fick i Mål och budget 2016–2018 i uppdrag att ta fram en samordnad 

planeringsprocess för hållbar stads- och landsbygdsutveckling tillsammans med 

berörda nämnder och bolag. En delrapportering av uppdraget skedde i 
kommunstyrelsen den 8 mars 2017 § 36 och uppdraget slutrapporterades den 13 juni 

2018 § 107. Sedan dess tas en långsiktig projektportfölj för samhällsbyggnadsprojekt 
fram årligen. 

Stadsbyggnadsförvaltningen har med utgångspunkt från portföljmålen tagit fram en 
plan för vilka projekt som ska startas upp under 2021 och de kommande två åren, 

(2022–2023), bilaga 1. I arbetet har även hänsyn tagits till förslag på nya portföljmål. 

Tillsammans med de pågående projekten utgör planen för projektstarter 2021–2023 
den långsiktiga projektportföljen för samhällsbyggnadsprojekt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 193 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga 1, Portföljen för samhällsbyggnadsprojekt – projektstarter 2021–2023 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Jag är för en revidering av Översiktsplanen och vill se en lägre utbyggnadstakt samt en 

betydligt bättre spridning av hur Uppsala kommun expanderar med bostäder i alla dess 
former samt verksamhetslokaler. I dokumentet lyfts det så kallade Uppsalapaketet upp 

vilket inkluderar exploateringsplaner i södra Uppsala stadsdelar som jag kraftigt 
motsätter mig. Jag anser att det är en oacceptabel ordning att ha ett beslutsärende som 

beskrivs som att ”lägga informationen till handlingarna”, vad innebär det? Innebär det i 
det vänsterstöttade minoritetsstyrets värld att kommunstyrelsen har godkänt allt som 

beskrivs i relevant handling? 

Särskilt yttrande 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Som framgår av handlingen uppnår inte Uppsala målsättningarna för småhusbyggande 
(rödmarkerat). Det är ett stort misslyckande att Uppsala kommun under decennier inte 

byggt tillräckligt med småhus. Under senare år har allt fokus legat på att bygga 

lägenheter i Uppsala. Visserligen har det genomförts några projekt utanför staden, på 

privata aktörers initiativ, såsom Lindbacken, Svia/Skölsta och Gunsta, och kanske så 
småningom Funbo/Marielund. Men vi kristdemokrater anser att man måste bygga 

småhusområden också inne i Uppsala. Vi har därför motionerat om både Stabby och 

Söderby Trädgårdsstäder som exempel på sådana projekt. Tyvärr har 

vänstermajoriteten hittills ignorerat våra förslag. 
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§ 173  

Direktiv för revidering av Uppsala kommuns 
översiktsplan 

KSN-2021-00190 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna direktiv enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Översiktsplanen är, i enlighet med plan- och bygglagen (PBL), kommunens samlade 

strategi för hur mark, vatten och bebyggelse ska användas, utvecklas och bevaras för 

att säkerställa en långsiktigt hållbar utveckling. Den ska visa hur kommunen tänker ta 
hänsyn till allmänna intressen samt hur riksintressen ska tillgodoses och hur 

miljökvalitetsnormer ska följas. Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan. 

Den nu gällande översiktsplanen (ÖP16) antogs i november 2016. En 
aktualitetsförklaring av översiktsplanen godkändes i kommunfullmäktige 2 november 
2020 §458. Översiktsplanen förklarades vara aktuell, men hastigheten i 

samhällsutvecklingen motiverar en revidering under kommande mandatperiod. 

Kommunstyrelsen uppdrog i september 2020 § 224 till stadsbyggnadsförvaltningen att 
återkomma med ett förslag till direktiv för en sådan revidering under juni 2021. 

En reviderad översiktsplan ska finnas färdig för antagande i kommunfullmäktige senast 
under våren 2024. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 206 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 maj 2021 

• Bilaga, Översiktsplan 2024 - direktiv för revidering av översiktsplanen 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar: 
(1) att trafikplanen ska vara en del av revideringen av översiktsplanen, 
(2) att ytterligare mark för framtida näringslivsetableringar säkras genom att exempelvis 

https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/publikationer/oversiktsplan-2016/
https://www.uppsala.se/kommun-och-politik/publikationer/oversiktsplan-2016-aktualitetsforklaring/aktualitetsforklaring-huvudhandling/
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lyfta in Kumlamotet, 
(3) att ändra det tredje sammanfattande målet på sida 2 (3) till: Förtydliga/konkretisera 
rådande förutsättningar för markanvändningen i kommunen och tydliggöra var 

kapacitet finns i VA-nätet för nyetableringar under planperioden, 
(4) att revidera målsättningarna angående andelen som förväntas vara kollektivtrafik, 
(5) att säkra större beredskap för byggnation i kransorterna, 

(6) att ny bebyggelse tillåts i stadens omland såvida detta inte innebär att större 

exploateringar i form av nya utvecklingsområden förhindras växa fram i ett 
planeringsperspektiv till 2030, 

(7) att preciseringar och avvägningar gällande bebyggelsegrupper i stadens omland, 
Uppsalaslätten och skogslandskap minimeras. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
att till listan av exempel på tematiska fokusområden lägga till fokusområde 

bostadsförsörjning med fokus på allas rätt till en bostad. 

Simon Alm (-) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras första, fjärde, femte, sjätte 

och sjunde ändringsyrkanden (1, 4-7). 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras andra ändringsyrkande (2) 

mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras tredje ändringsyrkande (3) 

mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras första, fjärde, femte, sjätte 

och sjunde ändringsyrkanden (1, 4-7) mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
avslår desamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden med 
motiveringen: 

Uppsala är en attraktiv universitetsstad och kommunen växer med flera tusen invånare 

per år. Till hösten väntas Uppsala universitet nå 50 000 studenter. Det förpliktigar och 
ställer krav på en fungerande bostadsmarknad och att kommunen kan tillgodose 
behovet på bostäder. Översiktsplanen ska ange inriktningen för den långsiktiga 

utvecklingen av Uppsala kommun och peka ut hur kommunen ska växa samtidigt som vi 
möter de utmaningar som finns. Det ska vara enkelt att bygga i Uppsala, samtidigt som 
hänsyn ska tas till befintlig bebyggelse. Framkomligheten måste förbättras och framtida 
näringslivsetableringar måste säkras. Översiktsplanen måste tydligt peka ut rådande 

förutsättningar för markanvändningen i kommunen och kapaciteten i VA-nätet måste 

tydliggöras för att underlätta för nyetableringar under planperioden. 
Elfordon kommer att förändra trafikinfrastrukturen i stor omfattning och människor 
kommer att hitta nya sätt att vara så mobila som möjligt. Detta måste speglas i 

översiktsplanen. Kollektivtrafikandelen är för högt räknad sett till de innovationer som 

framtiden kommer stå för, fler kommer att välja mer klimatsmarta transportalternativ 
som elbilar och elcyklar. Dessutom saknar vi en plan för ett helhetsgrepp kring 

trafikinfrastrukturen i stort. Sett till de trafikregleringar som gjorts i kommunen under 
mandatperioden, med farliga framkomlighetsförsvårande lösningar, avsmalning av 
vägar och tilltänkta bilförbud på olika gator, behöver en ny trafikplan med utgångspunkt 

i människan och tekniken ligga till grund för översiktsplanen. Uppsala beräknas växa i 
rekordfart. Utan en fungerande trafikplanering går det inte att ordentligt planera för nya 

bostadsområden eller utbyggnader. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen: 

Det framtida byggande skall inte utgå från hur kommunens tidigare byggande har sett 

ut. Det har byggt alldeles för lite under lång tid och detta bör därför inte användas som 

referensvärde för hur vi ska bygga framåt. Människor flyttar till Uppsala trots stor 
bostadsbrist. Vi bygger inte för att vi växter, utan när vi växer ska vi bygga. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Jag anser att en omfattande revidering av Uppsalas översiktsplan behöver genomföras 

där vi bland annat överger Uppsalapaketets kraftiga exploateringsambitioner i Uppsalas 
södra stadsdelar och istället bygge ut Uppsala med fler varierande former av bostäder 

och verksamhetslokaler längs med bra befintliga kollektivtrafikstråk i mycket större 

utsträckning. Jag anser också att den reviderade översiktsplanen tydligt måste inkludera 

bestämmelser som lättare möjliggör för bebyggelse på landsbygden och särskilt i 
samband med önskemål om generationsboenden. 
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Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet förordar en lägre bygg- och tillväxttakt än den som pekas ut i direktivet för 
revidering av Uppsala kommuns översiktsplan. Den takt med vilken Uppsala byggts ut de 

senaste åren och föreslås byggas ut kommande år är högre än vad som är ekonomiskt, 

socialt och ekologiskt hållbar. Uppsala kommuns låneskuld har ökat kraftigt de senaste 
åren, mycket tack vare att de investeringar som en hög utbyggnadstakt kräver ligger 
tidigt medan skattepengarna som ska finansiera den kommer först flera år in i framtiden. 

Den snabba och kraftiga utbyggnadstakten har dessutom delvis cementerat utanförskap 
och otrygghet, liksom skapat demografiskt och åldersmässigt segregerade 
bostadsområden som kommer medföra problem för skola och äldreomsorg. Vidare så 
har utbyggnadstakten medfört en kraftig koncentration av kommunens utveckling till 

utvalda delar av kommunen. Centerpartiet vill att hela Uppsala kommun ska leva och 

utvecklas. 
Centerpartiet tycker det är positivt att kommunens prioriterade tätorter har tagits med i 
direktivet. Vi har under lång tid förordat att kommunen ska peka ut prioriterade tätorter 

och utveckla dessa till servicehubbar som kan bli ett lyft för hela Uppsalas stora 

landsbygd. 
Något Centerpartiet saknar i direktivet är en konkretisering av var ny VA-kapacitet 

behöver anläggas och var befintlig VA-kapacitet måste renoveras. VA är en viktig 
infrastrukturförutsättning för hela kommunens utveckling och kommunen bör planera 
för denna i ett tidigt skede. Centerpartiet skulle gärna också se att utbyggnaden av 

fiberuppkoppling i hela kommunen ingick i direktivet för översiktsplanens revidering. 
Snabb och stabil internetuppkoppling har de senaste åren blivit en allt viktigare del av 

samhällets infrastruktur och är numer i praktiken lika central för många människor som 
vägar och cykelvägar. 

Centerpartiet motsätter sig att styckebyggande i stadens omland begränsas med 

hänvisning till godtyckligt beslutade bebyggelsegrupper. Förbudet mot att stycka av en 
fastighet för nybyggnation eller uppföra ytterligare en byggnad på en fastighet 
omöjliggör exempelvis generationsboenden och försvårar därmed generationsväxling i 

familjeägda jord- och skogsbruksföretag. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala är i en expansiv tillväxt. Det ställer stora krav på utbyggnad av fysisk och social 
infrastruktur. Vi kristdemokrater anser att det är en fullt tillräcklig ambition att öka med 
cirka 100.000 invånare de närmsta trettio åren, fram till 2050 (vilket är prognosen). Därför 
bör vi undvika högre prognoser och planer som delvis har talats om för utvecklingen de 
kommande åren. Att öka från 230.000 till 320.000 invånare är något vi kanske klarar av. 

Att sträcka sig mot 380.000 invånare 2050 tror vi inte är realistiskt, och kommer leda till 
omfattande ”miljonprogramsområden” som de föreslagna Sydöstra och Södra 

stadsdelarna, Ulleråker och den tidigare nämnda ”staden” på Stabbyfälten. 
Vi kristdemokrater vill ha en omförhandling med staten angående utbyggnaden i söder, 
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vänta med investeringarna i Ulleråker, då vi ser de framhastade planerna för 
Spårväg/BRT från Gottsunda/Ultuna till City som orealistiska, och värna Stabbyfälten för 
framtiden. Istället måste planeringen ställa om mot småhusbyggande och 

egnahemsområden även i Uppsala innerstad. Vi har tidigare presenterat förslag som 
Stabby och Söderby Trädgårdsstäder. 
Vi har tidigare också i Översiktsplanesammanhang påpekat vikten av en samordning 

med Knivsta kommun, bland annat när det gäller vatten och avlopp som idag har en 

bristande redundans i båda dessa kommuner. Ska vi klara den kraftiga tillväxten och 
utvecklingen framöver behöver vi en nära samverkan inom hela regionen, och med andra 

aktörer i vår kommun som företagen, universitet och statliga myndigheter och Region 
Uppsala. 

David Perez (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna anser att den nuvarande byggtakten är för hög. Uppsala har vuxit 

rejält på senare år och staden behöver fokusera mer på tillgången till infrastruktur och 
sociala institutioner såsom skolor, servicekontor m.fl. Vi ställer oss bakom ett minskat 
mål på omkring 1500-2500 bostäder årligen med större fokus på radhus/parhus och 

villor. Vidare anser vi att fokus bör vara på en kapacitetsstark kollektivtrafik och inte en 

spårbunden sådan. Uppsala bör fokusera mer på utveckla befintliga orter med goda 
kommunikationer. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Uppsala kommun är en tillväxtkommun och behöver därför förbereda sig på att erbjuda 
bostäder, lokalytor för verksamheter och annat. Därtill behövs infrastruktur i en form av 
sammanfattning av behoven. Dessa behov behöver planeras in i en översiktsplan på ett 

bra sätt. Där bör översiktsplanen ge goda förutsättningar för framkomlighet oavsett 
vilket transportslag man använder, inga planer på spårvagnstrafik alls eftersom 

fullmäktige inte avgjort den frågan, bostäder och lokalytor bör fördelas ut jämnare än 
historiskt i Uppsala kommun. Uppsala behöver inga fler miljonprogramsområden med 

tät, hög och oattraktiv bebyggelse. Tvärtom behöver Uppsala luftigt mellan bostäderna 

för att möjliggöra för grönytor med rekreation och lek för barn, låg bebyggelsehöjd för att 

undvika att densiteten i staden blir för hög och en vackrare arkitektur eftersom objektivt 
sköna byggnader ökar trivseln. Industriområdena behöver ha gott om utrymme för att 
redan stora lönsamma företag ska kunna välja att etablera sig i Uppsala. Slutligen 

behöver nyckeltalen som begränsar byggande på landsbygden ses över för att stärka 
äganderätten och därtill möjligheterna till fastighetsutveckling, vilket är extra värdefullt 
på landsbygden eftersom det där är den småskaligaste inkörsporten för helt nya små 
aktörer att komma in i en bana av fastighetsutveckling. 
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§ 174  

Uppföljning av exploateringsprojektens 
budgetar, tertial 1 2021 

KSN-2019-03709 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna reviderade budgetar för befintliga projekt (markerade med B) i 

enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 12 februari 2020 § 3, att anta budgetar för samtliga 

exploateringsprojekt. I samma beslut antogs också formen för den uppföljning och 
rapportering som ska ske för varje projekt.  

Uppföljning av projektens budgetar sker tre gånger per år, i samband med den 

ordinarie delårsuppföljningen. Vid uppföljningen ska avvikelser från beslutade 
budgetar redovisas i form av avvikelserapporter alternativt reviderade budgetbeslut, 
beroende på avvikelsens storlek. Avvikelserapporterna ska innehålla förklaringar till 

avvikelserna och en beskrivning av genomförda och planerade åtgärder för att 

motverka eller kompensera för ytterligare avvikelser. I detta ärende är utgångspunkten 
de budgetbeslut som tidigare har beslutats för respektive exploateringsprojekt, jämfört 

med prognoser utförda vid den ordinarie tertialuppföljningen per 31 mars 2021. 

Beslutet fattas med stöd av kommunstyrelsens beslut 12 februari 2020 § 3. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 2 juni 2021 § 49 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 maj 2021  

• Bilaga 1, Budget för samtliga pågående projekt 

• Bilaga 2, Nedbruten budget för projekt på kommunal samt privat mark 

• Bilaga 3, Avvikelserapporter med åtgärdsförslag  

• Bilaga 4, Justering för ny redovisningsprincip (RKR Intäkter R2) 

• Bilaga 5, Budgetkommentarer 



Sida 17 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-06-16 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 175  

Köpeavtal för exploatering med Lindbäcks 
projekt Uppsala AB avseende Kåbo 70:1 

KSN-2017-2832 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna köpeavtal för exploatering mellan Uppsala Kommun och 

Lindbäcks Projekt Uppsala AB (559295-8036) beträffande försäljning av 
fastigheten Kåbo 70:1 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun tecknade i augusti 2017 markanvisningsavtal med Lindbäcks 
Boende AB som löpte ut i augusti 2019. I november 2019 tecknade Uppsala kommun 

ett optionsavtal med Lindbäcks Boende AB med målet att ingå ett nytt 
markanvisningsavtal med en ny inriktning på projektet. I december 2020 tecknades ett 
nytt markanvisningsavtal som gäller fram till 30 juni 2021. Markanvisningsavtalet avser 

ett förslag inom fastigheten Kåbo 70:1. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att fastigheten säljs till Lindbäcks Projekt 

Uppsala AB enligt köpeavtalet i ärendets bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 2 juni 2021 § 48 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 maj 2021 

• Bilaga 1, Köpeavtal för exploatering 

• Bilaga 2, Karta 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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§ 176  

Begäran om planbesked avseende område 
kring Norbyvägen i södra Eriksberg 

KSN-2021-00883 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att hos plan- och byggnadsnämnden begära planbesked för ett område kring 

Norbyvägen i södra Eriksberg, markerat i bilaga 1, samt 
2. att inleda ett markanvisningsförfarande för området, enligt bilaga 1, i 

förhandling med Besqab Projektutveckling AB och ytterligare en annan aktör. 

Sammanfattning 

En detaljplan för Södra Kalkstenen antogs av plan- och byggnadsnämnden den 19 

december 2018, § 309. Planen överklagades till Mark-och miljödomstolen och 
upphävdes med hänvisning till att området har höga naturvärden och att det därför 
borde ha upprättats en miljökonsekvensbeskrivning.  

Kommunstyrelsen föreslås begära planbesked hos plan- och byggnadsnämnden för 

bostadsbebyggelse inom ett område kring Norbyvägen, markerat i bilaga 1. Därmed 

bevaras en större del av skogen och befintliga naturvärden värnas. Även mark på den 
östra sidan av Norbyvägen föreslås planläggas för bostäder.  

Besqab Projektutveckling AB hade tidigare en markanvisning på kvartersmarken inom 
Södra Kalkstenen. Stadsbyggnadsförvaltningen föreslås därför förhandla med bolaget 

om en ny markanvisning på den västra sidan av Norbyvägen medan marken på den 

östra sidan anvisas till en annan aktör. Cirka 50 procent av planområdet föreslås 
upplåtas med bostadsrätt alternativt ägarlägenheter. Resterande del av bebyggelsen 
föreslås markanvisas för hyresrätter med investeringsstöd. 

Den kvarvarande skogen mellan kvarteren Kalkstenen och Blodstenen skyddas 
varaktigt där omfattning, avgränsning och förutsättningar utreds inom uppdraget för 
gränsjustering av Hågadalen-Nåsten (diarienummer KSN-2021-01239). 

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 2 juni 2021 § 50 
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• Tjänsteskrivelse daterad 25 maj 2021 

• Bilaga 1, Översiktskarta och karta med föreslaget planområde 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 

instämmande från Simon Alm (-): 

att inriktningen för nybyggnationen i området bör vara 100 % bostadsrätter. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Tobias Smedberg (V) yrkar avslag till Fredrik Ahlstedt (M) med flera ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras ändringsyrkande mot avslag 

och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 
fleras yrkande med motiveringen: 

Människor är olika och vill bo olika. Moderaterna och Kristdemokraterna vill se en 
variation av bostadstyper, såväl hyresrätter som bostadsrätter, flerbostadshus som 

småhus. Andelen hyresrätter i området kring Norbyvägen i Södra Eriksberg är hög. För att 
skapa ett dynamiskt område med olika typer av bostäder bör inriktningen för 

nybyggnationen i området vara 100 % bostadsrätter. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Jag anser fortsatt att kommunen inte tagit tillräcklig hänsyn till alla närboendes 
synpunkter om hur delar av området mer lämpligt kan exploateras. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

I ärendet framgår att det kan handla om byggnader på upp till 7 våningars höjd, vilket 

plan- och byggnadsnämnden förhoppningsvis kan avstå från att gå med på och istället 

nöja sig med bygghöjder uppåt 5 våningar. Därtill har Fredrik Ahlstedt yrkat på att just i 
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detta projekt fokusera på bostadsrätter, och med tanke på att det generellt sett är en 
bättre ekonomi för kommunen bör det yrkandet bifallas. 
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§ 177  

Riktlinje för områdesutveckling 

KSN-2021-00593 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ärendet återremitteras för att utreda om detta skall vara en riktlinje eller 
om det skall vara en rutin inom förvaltningen samt för att ytterligare klargöra 

dokumentets syfte och de tidigare erfarenheter som finns av 
utvecklingsarbetet. 

Sammanfattning 

Riktlinje för områdesutveckling beskriver ett arbetssätt som tar fasta på att Uppsalas 
invånare, organisationer och näringsliv ska vara delaktiga i att utforma samhället. 
Riktlinjen har tagits fram utifrån erfarenheter och lärdomar från genomförd 

områdesutveckling Gottsunda och Valsätra, och ur kunskap om betydelsen av 

sektorsöverskridande samverkan för att hantera komplexa samhällsproblem. 

Riktlinjen baserar sig på sju principer och utgör stöd och vägledning för de 

sammanhang där kommunkoncernen ser behov av ett systematiskt och samordnat 
långsiktigt arbete med områdesutveckling. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 208 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga 1, Riktlinje för områdesutveckling i Gottsunda/Valsätra  

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-): 

att ärendet återremitteras för att utreda om detta skall vara en riktlinje eller om det skall 
vara en rutin inom förvaltningen samt för att ytterligare klargöra dokumentets syfte och 

de tidigare erfarenheter som finns av utvecklingsarbetet. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet återremitteras. 

Särskilt yttrande 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är ljuv musik att kommunen allt bättre börjar förstå hur viktigt det är att i tidiga 
skeden inkludera berörda medlemmar av Uppsala kommun i områdesutveckling. Med 

fördel kan berörda invånare inkluderas genom formella stadsdels- eller bygderåd när 
sådana skapats som ideella föreningar och som följer av Uppsala kommun fastställda 

ordningsformer. Det är också ljuv musik att ärendet beskriver en insikt som borde vara 
självklar men som allt för ofta inte är det, att behov och förutsättningar skiljer sig åt runt 

om i vår mycket geografiskt stora kommun. Självklart ska alla stadsdelar, tätorter och 
landsbygder ska ges anpassade förutsättningar för hållbar utveckling utifrån de behov 

och ambitioner som kommunens medlemmar driver.  

Att använda modernt agila arbetssätt kopplat till områdesutveckling är klokt och 
kommer att minska mängden dumheter som uppstår när planer ska förverkligas i 

konkreta byggprojekt. 
Värdet av att tidigt i utvecklingsarbetet involvera berörda invånare, näringsliv, 
civilsamhälle och akademi på ett metodiskt sätt är stort. 

Det är viktigt att metoden för hur liknande utvecklingsprojekt också beskrivs i form av en 

standardiserad modell för hur projektorganisationen ska byggas upp. Att ha en 

standardiserad projektmodell för liknande projekt gör det lättare att förstå hur arbetet 
planeras att genomföras samt bidrar till att bygga en mer professionell projektkultur 
inom Uppsala kommun. Även om åtgärder för utveckling av olika områden alltid är unika 

kan en projektmodell för stora, medelstora och små utvecklingsprojekt vara desamma. 
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§ 178  

Handlingsplan för Gottsundaområdet 2021–
2030 

KSN-2021-01455 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att komplettera syftesbeskrivningen med ett invånarperspektiv, 

2. att i stycket Mål 2030, efter tredje meningen lägga till: ”Detta innebär att fler 
måste få möjlighet att äga sin bostad.”,  

3. att under Mål 2025 lägga till att stärka civilsamhället och ge bättre 
förutsättningar för föreningsverksamhet, 

4. att temabeskrivning under jobb och företagande ändras från: 

”Gottsundaområdets arbetskraftsdeltagande och sysselsättningsgrad ska öka” 

till; ”Gottsundaområdets arbetskraftsdeltagande och sysselsättningsgrad ska 
öka genom ett aktivt arbete för full sysselsättning.”, 

5. att handlingsplanens stycke, ”samverkan med aktörer utanför kommunen”, 

kompletteras med en skrivelse om att kommunen ska verka för stärkt 
samverkan med stat och region för långsiktig områdesutveckling, samt 

3. att anta Handlingsplan för Gottsundaområdet 2021–2030 enligt ärendets 
bilaga 1.  

Sammanfattning 

Under 2018–2020 bedrevs ett omfattande förvaltningsöverskridande arbete inom 
ramen för Handlingsplan Gottsunda och Valsätra. Syftet var att samordna kommunens 

insatser på kort sikt och börja lägga grunden för ett långsiktigt förbättringsarbete. 
Detta syfte bedöms ha uppnåtts och arbetet behöver nu fortsätta samt utvecklas 

vidare.  

Handlingsplan för Gottsundaområdet 2021–2030 tar sin utgångspunkt i erfarenheter 

och lärdomar från den tidigare handlingsplanens genomförande och ur kunskap om 
betydelsen av sektorsöverskridande samverkan för att hantera komplexa 

samhällsproblem. Den geografiska avgränsningen utvidgas jämfört med tidigare 

handlingsplan, för att nu omfatta Gottsunda, Valsätra och Bäcklösa. 

Handlingsplan för Gottsundaområdet 2021–2030 syftar till att etablera en långsiktig 
och bred samverkan mellan kommunen och verksamma aktörer i området och att 
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uppnå de uppsatta mål för 2025 samt 2030 som beskrivs i handlingsplanen. Arbetet 
sker utifrån riktlinje för områdesutveckling.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 209 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga 1, Handlingsplan för Gottsundaområdet 2021–2030 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar: 
att handlingsplanen kompletteras med skrivningar om i första hand ett negativt 

invandringsnetto till området, i andra hand en invandringspaus och i tredje hand en 
minskad invandring. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till Simon Alms (-) ändringsyrkande. 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
(1) att handlingsplanen remissbehandlas hos invånare och aktörer i Gottsunda innan den 

slutligen antas av kommunstyrelsen.  
(2) att Mål 2025 kompletteras med skrivningar om mål om ökat välbefinnande samt fler i 

arbete eller studier.  
(3) att Mål 2030 kompletteras med mål om ökad boendekvalitet, att fler har 
förstahandskontrakt, att trångboddheten har minskat samt att fler upplever god 

boendestandard utan att boendekostnaderna upptar en större andel av ens disponibla 
inkomst.  

(4) att ett nytt tema om boende tillförs med följande formulering: Boende -

Trångboddheten ska minska -Fler ska ha förstahandskontrakt –färre otrygga 

boendeformer -Fler ska uppleva en förbättring av sin boendestandard -Fler ska klara 

boendekostnaderna inom en rimlig andel av sin disponibla inkomst  

(5) att temabeskrivning under jobb och företagande ändras från: ”Gottsundaområdets 
arbetskraftsdeltagande och sysselsättningsgrad ska öka” till; ”Gottsundaområdets 
arbetskraftsdeltagande och sysselsättningsgrad ska öka genom ett aktivt arbete för full 
sysselsättning.” 

(6) att handlingsplanens stycke, ”samverkan med aktörer utanför kommunen”, 

kompletteras med en skrivelse om att kommunen ska verka för stärkt samverkan med 
stat och region för långsiktig områdesutveckling. 

Erik Pelling (S) yrkar bifall till Tobias Smedbergs (V) femte och sjätte ändringsyrkande. 

(5-6). 
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Stefan Hanna (-) yrkar: 
att det under rubriken ”Samverkan med aktörer utanför Uppsala kommun” läggs till ett 
stycke om att lära av andra kommuner som driver liknande projekt. 

Jonas Segersam (KD) yrkar, med instämmande från Erik Pelling (S) och Tobias 

Smedberg (V): 

att under Mål 2025 lägga till att stärka civilsamhället och ge bättre förutsättningar för 

föreningsverksamhet. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande, det vill säga Tobias Smedberg (V) första 

yrkande (1), mot ärendets avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner 

att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Jonas Segersams (KD) ändringsyrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) andra ändringsyrkande (2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) tredje ändringsyrkande (3) mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) fjärde ändringsyrkande (4) mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) femte ändringsyrkande (5) mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) sjätte ändringsyrkande (6) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkanden. 
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Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Handlingsplanen som ligger som huvudförslag är en bra utgångspunkt, men saknar 

viktiga aspekter som egentligen är en viktig förklaring till att Gottsunda överhuvudtaget 
är ett så pass utsatt område idag. Det är invandringsfrågan där en för stor andel 
människor systematiskt i Gottsunda har dålig förankring i det svenska samhället. 

Problemet löses aldrig utan minskad eller helt upphörd nyinvandring till området. De mål 

som huvudförslaget vill uppnå uppnås dessutom snabbare om man kan locka/erbjuda 
de individer med minst koppling till det svenska samhället på plats i Gottsunda att 

återvandra till sina hemländer i den mån vilja och möjlighet finns. 

Särskilda yttranden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt 

yttrande: 
En fungerande bostadsmarknad är en förutsättning för individers möjligheter att forma 

sina egna liv. Uppsala behöver en variation av bostadstyper och attraktiva 

boendemiljöer. Andelen hyresrätter i Gottsundaområdet är hög. Det är viktigt med en god 

dynamik och att boende i Gottsunda inte behöver flytta från sitt område när de vill köpa 
eget boende. 

En förutsättning för att bryta den så kallade ”lyckoparadoxen”, där boende som får 

bättre levnadsvillkor väljer att flytta från området, är alltså att fler måste få möjligheten 

att äga sitt eget boende. Detta tillägg föreslog vi vid kommunstyrelsens arbetsutskott och 
gläds åt att det beaktades och att skrivningen togs med i handlingsplanen. 

David Perez (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna välkomnar styrets ambitioner för att motverka stadsdelens 

utveckling. Trots ökat fokus och ambitioner är stadsdelen kvar på polisens lista över 

särskilt utsatta områden, vidare missar styret inkludera en tydligare ambition kring att 

öka kunskaper i svenska språket. Detta dokument saknar även en tydlig linje kring en 
förbättrad målbild för integration. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Vi yrkade att under Mål 2025 lägga till att stärka civilsamhället och ge bättre 

förutsättningar för föreningsverksamhet. Det är viktigt att stärka de boendes 

organisations- och initiativförmåga för delaktighet i idrott och andra aktiviteter, genom 
att bland annat skapa förutsättningar för gemenskap och föreningsidrott genom 
idrottsytor. Därför var det väldigt glädjande att vårt yrkande bifölls av Vänsterpartiet och 
S-L-MP. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är alltid värdefullt att lära av andra liknande verksamheter och därigenom öka 

chanserna till att ambitionerna med liknande handlingsplaner uppnås. Eftersom det inte 
framgår i ärendet att liknande erfarenhetsutbyten har stor positiv betydelse för att nå 
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måluppfyllelse anser jag att det måste inkluderas och vara en självklar del av 
utvecklingen av Gottsunda och andra stadsdelar där kommunen har omfattande 
utanförskapsproblematik. Inte minst i Bergsjön, Göteborg, finns mycket att lära för att 

Uppsalas förbättringsambitioner ska förverkligas. 
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§ 179  

Ansökan från BRIS om bidrag för stöd till barn i 
Coronakrisen 

KSN-2020-01338 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå ansökan från Bris Mitt 

Sammanfattning 

Barnrättsorganisationen Bris har en nationell stödlinje för barn och unga som erbjuder 

professionellt samtalsstöd. Bris har ansökt om medel för att säkra organisationen 
ekonomiskt under pandemin då fler söker stöd och kunna fortsätta ge stöd till barn av 

en kurator per telefon. För detta ansöker Bris om 470 000 kronor från Uppsala 

kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 210 

• Tjänsteskrivelse daterad 10 maj 2021 

• Bilaga 1, ansökan om bidrag från BRIS Mitt 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar: 
att bifalla ansökan. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
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§ 180  

Förnyat idéburet offentligt partnerskap med 
Barnombudet i Uppsala län 

KSN-2021-01135 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna överenskommelse om partnerskap med Barnombudet i Uppsala 

län (Barnombudet) för perioden 1 januari 2022 till och med 31 december 2024 i 
enlighet med ärendets bilaga, samt 

2. att fastställa ersättningen till Barnombudet för partnerskapet till 3 030 810 
kronor för år 2022 med en uppräkning om 2 procent årligen under 2023 och 

2024. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 13 juni 2018 §110 om ett idéburet offentligt 
partnerskap, IOP, med den ideella föreningen Barnombudet i Uppsala län. Ett idéburet 

offentligt partnerskap är en överenskommelse och samverkansform mellan offentlig 
aktör och idéburna organisationer kring en viss verksamhet. Nuvarande IOP löper 

ut i december 2021 och beslut om eventuellt nytt IOP behöver fattas av 

kommunstyrelsen senast i juni 2021. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 juni 2021 § 226 

• Tjänsteskrivelse daterad den 9 juni 2021 

• Bilaga 1, förslag till ny överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap 
(IOP) mellan Uppsala kommunkoncern och den ideella föreningen 

Barnombudet i Uppsala län (Barnombudet) 2022–2024 

• Bilaga 2, verksamhetsberättelse och årsredovisning BOiU 2019 

• Bilaga 3, verksamhetsberättelse och årsredovisning BOiU 2020 
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Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att återremittera ärendet i syfte att barnrättsarbetet bedrivs i kommunal regi, liksom 
äldreombudsmannen. 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendet avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Vi yrkade på att återremittera ärendet i syfte att barnrättsarbetet ska bedrivas i 

kommunal regi, liksom äldreombudsmannen, i stället för i nuvarande form. 
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§ 181  

Rapport Barn och ungas psykiska hälsa i 
Uppsala 2021 

KSN-2021-01304 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att hemställa till utbildningsnämnden att snarast möjligt utveckla det 

systematiska hälsofrämjande och förebyggande arbetet kring psykisk hälsa i 
alla skolformer (förskola till och med gymnasieskola), 

2. att hemställa till kulturnämnden och idrotts- och fritidsnämnden att se över 
möjligheten att ta fram uppsökande metoder för att nå de barn och unga som 

idag inte deltar i fritidsaktiviteter i syfte att möjliggöra ökat deltagande, 

3. att uppdra till kommunledningskontoret att samordna kommunens 

suicidpreventiva arbete i enlighet med Vägledning till suicidpreventivt arbete 
inom Uppsala läns kommuner bilaga 2, 

4. att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram en återkommande 

uppföljning av kommunens arbete med psykisk hälsa i alla åldersgrupper där 
grupper med ökad risk att drabbas av psykisk ohälsa särskilt lyfts fram, 

5. att uppdra till kommunledningskontoret att nogsamt följa utvecklingen av 

covid-19-pandemins konsekvenser för barn och ungas psykiska hälsa och 

återrapportera till kommunstyrelsen vid behov, samt 

6. att godkänna rapporten Barn och ungas psykiska hälsa i Uppsala 2021 i 

ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2019 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 

en handlingsplan i syfte att förbättra ungas psykiska hälsa. Kommunledningskontoret 
har inom ramen för uppdraget tagit fram en rapport för att förbättra barn och ungas 

psykiska hälsa i samarbete med berörda förvaltningar.  

Rapporten i ärendets bilaga 1 beskriver barn och ungas psykiska hälsa i Uppsala och 

ger en nulägesbild avseende arbetet som pågår inom Uppsala kommun. Rapporten 

belyser ett flertal områden där satsningar bör ske för att främja barn och ungas 

psykiska hälsa och förebygga psykisk ohälsa. Rapporten syftar till att ge ett underlag till 
Uppsala kommuns nämnder och bolagsstyrelser att prioritera och planera arbetet för 
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att främja barn och ungas psykiska hälsa.  Rapporten omfattar följande områden, som 
enligt rådande kunskap och forskning inverkar på barn och ungas psykiska hälsa: 
skolans hälsofrämjande och förebyggande arbete, skolnärvaro, ekonomisk och social 

utsatthet, barn och ungas fria tid, delaktighet och inflytande, och suicidprevention.  

Rapporten avser barn, ungdomar och unga vuxna i åldrarna 0–24 år. Gruppen unga 

vuxna som varken arbetar eller studerar som inkluderas i rapporten innefattar åldrarna 

16–29 år. 

Måluppfyllelsen kommer att följas årligen genom indikatorer som syftar till att ge en 
övergripande bild av utvecklingen inom de områden som lyfts i rapporten. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 211 

• Tjänsteskrivelse daterad den 30 april 2021 

• Bilaga 1, Barn och ungas psykiska hälsa i Uppsala 2021 

• Bilaga 2, Vägledning till suicidpreventivt arbete inom Uppsala läns kommuner 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar, med instämmande från Simon Alm 

(-), Stefan Hanna (-): 

att lägga till att-satsen ”öka tillgängligheten i elevhälsan genom digitala lösningar”. 

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras tilläggsyrkande mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Genom digitala lösningar för psykisk ohälsa kan mer stöd erbjudas till samma ersättning. 
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Det är en bra ekonomisk lösning för skattebetalarna och en bra lösning för att höja 
tillgängligheten för de barn och unga som lider av denna problematik. 

Särskilt yttrande 

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Utveckling av det systematiska hälsofrämjande och förebyggande arbetet mot psykisk 

ohälsa för Uppsalas barn och unga behövs. För att möjliggöra detta behövs också att de 

ekonomiska resurserna för att arbeta hälsofrämjande och förebyggande stärks. Som det 
ser ut nu, så kommer något annat att behöva prioriteras ned, eller bort helt. Ibland går 
det bra, för en tid. Men många gånger är det en dålig styrning. Det finns även en risk för 
att arbetsmiljön blir lidande. 

Det måste även understrykas att ungas psykiska ohälsa har ökat över tid, och att stressen 

och hetsen i skolan och att välja rätt skola bidrar. Ett avskaffande av marknadsskolan 

skulle mycket väl kunna leda till att den hetsen och stressen minskar, och ger lärare 
tillräckliga resurser att arbete för att stödja eleverna och på så sätt bidrar till förbättrad 

psykisk hälsa. 
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§ 182  

Förlängt borgensåtagande och 
amorteringsfrihet för Curlingcompaniet i 
Uppsala AB 

KSN-2021-01374 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att förlänga Uppsala kommuns borgensåtagande för Curlingcompaniet i 
Uppsala AB avseende ett belopp om 7 345 000 kronor, 

2. att borgensåtagandet gäller för en tidsperiod om sex år, till och med den 30 

juni 2027, 
3. att borgen tecknas i form av en proprieborgen, 

4. att Uppsala kommun som säkerhet för borgen erhåller pantbrev om 8,2 
miljoner kronor i fastigheten Uppsala Kvarnbo 1:17, 

5. att medge bolaget amorteringsfrihet under ett år fram till den 30 juni 2022, 

6. att bolaget från den 1 juli 2022 årligen ska amortera 160 000 kronor på 

banklånet, samt 

7. att en årlig borgensavgift ska tas ut om 0,5 procent av skuldbeloppet per den 
31 december respektive år. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har sedan 2015 ett borgensåtagande för Curlingcompaniet i Uppsala 

AB:s (Curlingcompaniet) banklån och nuvarande borgensåtagande löper ut den 30 juni 
2021. Ekonomin i Curlingcompaniet har under flera år varit mycket ansträngd och den 
pågående pandemin har ytterligare begränsat möjligheten att stärka resultatet och 

kassaflödet. På grund av den ekonomiska situationen i bolaget har borgensvillkoren 
varit justerade sedan 2017 och bolaget har inte amorterat på banklånet. 

För att klara den ekonomiska utmaningen har Curlingcompaniet inkommit med 
ansökan om förlängning av borgensåtagandet och om amorteringsfrihet under 

ytterligare ett år. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 179 
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• Tjänsteskrivelse daterad 7 maj 2021. 

• Bilaga 1, ansökan om förlängt borgensåtagande och amorteringsfrihet från 
Curlingcompaniet. 

Yrkanden 

Stefan Hanna (-) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar: 
att det är sista gången amorteringsfrihet beviljas utan rimlig insyn i CCAB:s ekonomi. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Simon Alms (-) tilläggsyrkande mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

I nuvarande situation finns inte särskilt många val för kommunen än att godta fortsatt 

amorteringsfrihet. Det är en dålig processordning eftersom det inte finns någon möjlighet 
att återremittera ärendet för att inhämta kompletteringar. En relevant komplettering 
skulle vara att ta del av den resultat- och balansräkning som ordförande för föreningen 

själv hänvisar i, men som inte kommunstyrelsen fått möjlighet att också titta på. Det är 

självklart så att verksamheten själv vill ha mer, men det är inte säkert att det verkligen är 

så om inte kommunstyrelsen får den sortens insyn att man kan konstatera att man har 

samsyn i saken. 
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§ 183  

Avtal om förändrat väghållaransvar, väg 255 
och 272 

KSN-2021-01618 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna avtal med Trafikverket enligt ärendets bilaga 1 

Sammanfattning 

Inom ramen för pågående detaljplan för Västra Librobäck samt fördjupad 

översiktsplan Sydöstra staden har behovet av ändrat väghållaransvar från Trafikverket 

till Uppsala kommun lyfts för del för väg 255 och väg 272. Ett förslag till avtal för att 
skapa en gemensam intention mellan Uppsala kommun och Trafikverket rörande 

förändringsprocessen för väghållaransvaret vid Librobäck har tagits fram. Syftet med 
att ändra väghållaransvar är att åstadkomma en väghållning som är rationell och väl 
fungerande för båda parters behov. Genom ett övertagande av väghållaransvaret får 

Uppsala kommun rådighet över vägsträckor som är viktiga ur ett 
stadsutvecklingsperspektiv. Avtalet utgör underlag för den formella juridiska process 

som beslutar om ändrat väghållaransvar vid Trafikverket. 

Ärendet har behandlats vid Gatu- och samhällsmiljönämndens sammanträde 27 maj 

2021, §8, se bilaga 2. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 216 

• Tjänsteskrivelse daterad 4 maj 2021 

• Bilaga 1, Avtal förändring väghållare väg 272 och 255  

• Bilaga 2, protokollsutdrag, Gatu- och samhällsmiljönämndens sammanträde 
27 maj 2021. 

• Bilaga 3, karta över den sträcka som omfattas av väg 272  

• Bilaga 4, karta över den sträcka som omfattas av väg 255  

• Bilaga 5, eftersatt underhåll  

• Bilaga 6, ekonomiska konsekvenser väg 255  

• Bilaga 7, ekonomiska konsekvenser väg 272 
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Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-): 
att ärendet återremitteras för att delas upp i två ärenden där väg 255 och 272 behandlas 

var och en för sig och att kommunen går vidare för att överta väghållaransvaret för väg 

272, men inte för väg 255. 

Rickard Malmström (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkande mot ärendets avgörande idag och finner att 
ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 

fleras yrkande med motiveringen: 
Vi yrkade att återremittera ärendet så att kommunen övertar väghållaransvaret enbart 

för väg 272, inte för väg 255. Att överföra ansvaret enligt framförhandlat förslag med 
Trafikverket innebär en kostnadsökning för Uppsala kommun om mer än 2 miljoner 

kronor per år. Med tanke på att exploateringen i Sävja också bör anstå längs väg 255 är 
det klokt att vänta med detta överförande av ansvar. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Det är fel att inte dela upp frågorna om väghållningsansvar av väg 255 och 272. Den ena 

frågan är starkt kopplad till det så kallade Uppsalapaketet som representerar en icke 
önskvärd exploatering av Uppsala stads södra delar. 

Särskilt yttrande 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet motsätter sig att kommunen ska överta huvudmannaskapet för väg 255 
från Trafikverket. Nuvarande styre har planer på att utveckla väg 255 förbi Sävja och 

Nåntuna till stadsgata samtidigt som man planerar för en kraftig förtätning av de 

berörda orterna. Centerpartiet har tagit ställning emot denna utveckling av Sävja och 

Nåntuna. Oaktat Centerpartiets inställning till utbyggnaden av de sydöstra stadsdelarna 
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finns emellertid starka skäl emot att överta huvudmannaskapet för vägen och omvandla 
den till stadsgata. Ambitionen i förslaget till fördjupad översiktsplan för de sydöstra 
stadsdelarna är att biltrafiken på väg 255 ”bara” ska öka med cirka 200 procent. 

Centerpartiet menar att en sådan utveckling av trafiken inte på ett bra och trafiksäkert 
sätt går att kombinera med omvandlingen av vägen till stadsgata. 
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§ 184  

Utvecklingsplan för Hammarskogs 
naturreservat och friluftsområde 

KSN-2021-01563 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att ändra i utvecklingsplanen så att cykelvägen till Hammarskog färdigställs 

2022, 
2. att en Request of Interest (RFI) gällande driften av caféverksamheten 

genomförs, samt 
3. att godkänna Utvecklingsplan för Hammarskogs naturreservat och 

friluftsområde enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden beställde i oktober 2016 en förstudie av Destination 
Uppsala AB att utreda framtiden för Hammarskogs friluftsområde. Förstudien har 

bedrivits i en arbetsgrupp med flera förvaltningar och bolag representerade och har 
resulterat i en utvecklingsplan, bilaga 1.  

Visionen är att Hammarskogs naturreservat och friluftsområde ska vara tillgängligt året 
runt och erbjuda ett brett utbud av olika natur- och kulturupplevelser.  Hammarskogs 

herrgård är navet i området som erbjuder service av hög kvalitet. Den främsta 
målgruppen är boende i Uppsala kommun med ett natur-, kultur- och friluftsintresse. 

Även barnfamiljer är en prioriterad målgrupp.  

En stegvis utveckling av området bygger vidare på Hammarskogs styrkor och åtgärdar 
brister och svagheter. Det innebär initialt att rusta och utveckla redan uthyrda lokaler 
för befintliga hyresgästers behov. Öppettiderna för kaféet utökas, en 
uthyrningsverksamhet av friluftsutrustning och besöksmottagning iordningsställs. 

Skapande hantverksaktiviteter och andra kulturaktiviteter för besökare etableras. 
Tillfartsvägen rustas och en cykelväg från Uppsala anläggs för att öka tillgängligheten 
till och inom området och möjliggöra för kollektivtrafik. En upprustning av 
tillfartsvägen görs endast om det blir möjligt med kollektivtrafik till området. 

När de initiala åtgärderna är genomförda och besöksantalet har ökat kan övriga 
byggnader och lokaler inom området iordningställas för nya hyresgäster som kan bidra 
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till ett större aktivitetsutbud. Ett programråd, med representanter från alla 
verksamheter i området, samverkar kring aktivitetsutbud och driver tillsammans 
utvecklingen framåt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 juni 2021 § 227 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 maj 2021 

• Gatu- och samhällsmiljönämndens förslag 27 maj 2021 § 56 

• Bilaga 1 – Utvecklingsplan Hammarskog 

• Bilaga 2 – Kartor och tidigare utredningar 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Stefan Hanna (-): 

(1) att överlåta driften av caféverksamheten till privat regi, 

(2) att begränsningar för caféverksamheten gällande öppettider stryks. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Rickard Malmström (MP) yrkar: 
(1) att ändra i utvecklingsplanen så att cykelvägen till Hammarskog färdigställs 2022, 

(2) att en Request of Interest (RFI) gällande driften av caféverksamheten genomförs. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Rickard Malmströms (MP) ändringsyrkanden mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras ändringsyrkande mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande med motiveringen: 

Det gläder oss att vårt yrkande om att kunna angöra Hammarskog via sjövägen till en 

båtbrygga i Dalbyviken tagits in i ärendet. 
Potentialen att utveckla Hammarskogs naturreservat och friluftsområde är stor, inte 
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minst genom den caféverksamhet som bedrivs i herrgården. Caféet borde överlåtas i 
privat regi och begränsningar för verksamhetens öppettider borde strykas. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Med fördel kan verksamheten drivas av civilsamhället eller privata upplevelseföretagare. 
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§ 185  

Utvecklingsplan för Björklinge friluftsområde 

KSN-2021-01564 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i bilaga 7, Handlingsplan 2021-2025, prioritera åtgärder för ökad trygghet så 
att de kommer först, 

2. att handlingen kompletteras med skrivning om att också tillgänglighet till och i 

badvattnet ska säkerställas för personer oavsett funktionsvariation, 

3. att handlingen kompletteras med att kommunen ska verka för att mobila 

matvagnar eller liknande ska kunna vara verksamma på lämplig plats i 

området, samt 

4. att godkänna Utvecklingsplan för Björklinge friluftsområde enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Ett förslag till utvecklingsplan har tagits fram för Björklinge friluftsområde i syfte att 
utöka tillgången till ett rikt friluftsliv för kommuns invånare. 

Björklinge friluftsområde är ett attraktivt friluftsområde beläget cirka två mil norr om 
Uppsala med fina badmöjligheter i Långsjön sommartid och skridskoslingor samt 
pulka- och skidbacke vintertid.  

Området föreslås utvecklas för att öka attraktiviteten och avlasta övriga 

friluftsområden där besökstrycket redan i dag är mycket högt. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 213 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 maj 2021 

• Gatu- och samhällsmiljönämndens förslag 27 maj 2021 § 55 

• Bilaga 1, Utvecklingsplan Björklinge friluftsområde 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 186  

Uppdragsärende för initieringsbeslut av 
naturreservatsbildningar 

KSN-2021-01562 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att initiera bildande av naturreservat för Röboåsen-Tunåsen, med målet att 

beslut ska fattas i kommunfullmäktige i juni 2023 
2. att initiera bildande av naturreservat för Fjällnora friluftsområde, med målet 

att beslut ska fattas i kommunfullmäktige i juni 2022, 
3. att initiera bildande av naturreservat för Gula stigen, med målet att beslut ska 

fattas i kommunfullmäktige i juni 2022, 

4. att initiera utredning   inför ett bildande av naturreservat för Stabbyskogen och 

Stabby backe, 
5. att initiera en utredning för ett varaktigt skydd inför detaljplaner och 

tillståndsprövning för Natura 2000 för Sydöstra stadsdelarnas gröna stråk och 

skyddzon mot Lunsens Natura 2000-område, samt 
6. att överlämna ärendet till plan- och byggnadsnämnden 

Sammanfattning 

I Mål och budget 2021 med plan för 2022 - 2023 anges att ”Ökade ansträngningar ska 

göras för att skydda värdefull natur, skydda vårt grund- och dricksvatten, säkerställa 
ekosystem och gynnsam bevarandestatus för hotade arter samt för att bevara, 
utveckla och stärka ekologiska samband i landskapet. Mer specifikt anges att ”Fler 

tätortsnära natur- och friluftsområden ska skyddas som naturreservat” 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att områden Fjällnora, Röboåsen – Tunåsen och 

Gula stigen initieras för ett varaktigt skydd genom att besluta om uppdrag att ta fram 
underlag för bildande av naturreservat.  

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår vidare att Stabby backe och Stabbyskogen utreds 
för ett varaktigt skydd samt att i detaljplaneskede utreda ett varaktigt skydd för 
rekreativa värden, naturvärden, ekosystemtjänster för Sydöstra stadsdelarnas gröna 

stråk och för buffertzonen mot Lunsens Natura 2000-område. 
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De geografiska avgränsningarna av naturreservaten är beroende av en långsiktig 
planering för staden.  Avgränsningarna av ett förslag preciseras i samråd med berörda 
förvaltningar och sakägare och i remissförfarandet för reservatsbildningarna. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 214 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 maj 2021 

• Bilaga 1, förslag till bildande av naturreservat för Röboåsen-Tunåsen 

• Bilaga 2, förslag till bildande av naturreservat för Fjällnora 

• Bilaga 3, förslag till bildande av naturreservat för Gulastigen 

• Bilaga 4, förslag till bildande av naturreservat för Stabbyskogen och Stabby 
backe. 

Yrkanden 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 

instämmande från Simon Alm (-): 

att bifalla att-sats 2, 5 och 6, samt, 

att avslå att-sats 1, 3 och 4. 

Mohamad Hassan (L) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag på att-sats 1 och 3. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslags första att-sats (1) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags andra att-sats (2) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags tredje att-sats (3) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags fjärde att-sats (4) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags femte att-sats (5) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslags sjätte att-sats (6) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 
Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med 
fleras yrkande med motiveringen: 

Vi moderater och kristdemokrater ställer oss inte principiellt emot bildandet av nya 

naturreservat. Däremot är det viktigt att det sker på ett korrekt och välavvägt sätt, samt 
att vi först säkerställer att vi sköter de befintliga naturreservaten så bra som möjligt. 
För att få till bra lösningar och reservatsförvaltningar för våra naturområden är det av 

stor vikt att processen för eventuella nybildningar sker på korrekt sätt genom prövande i 
översiktsplanen. 
En aktualisering av gällande översiktsplan gjordes under 2020, vilket gör den i högsta 
grad aktuell. Vid beslutstillfället framlades heller inga yrkanden från nuvarande styre om 

att bilda naturreservat i enlighet med att-sats 1,3 och 4. 

Gällande översiktsplan har särskilt fokus på bland annat formerna för stadsexpansionen, 
stadslivsfrågorna samt på kollektivtrafikutvecklingen. I takt med att Uppsala växer ställs 
också högre krav på kvalitativa parker och grönområden. Därför har arbetet med att 

utreda framtida föreslagna rekreationsstråk och naturreservat inrymts i processen med 

gällande översiktsplan. Bland annat finns värdebeskrivningar och underlag för nya 
naturreservat i översiktsplanen. 

Ingenstans i gällande översiktsplan finns naturreservatsbildning i dessa områden. Vi 
anser därför att en initiering av ett reservat som inte är förenligt med gällande 
översiktsplan är fel väg att gå. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Processen för att driva fram önskemål om nya naturreservatsbildningar ska hanteras 

bättre än att lyfta liknande frågor direkt i kommunstyrelsen. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Styret är mest mån om att bilda många naturreservat och inte alltid om hur de kan tas 

om hand på bästa sätt. Det framgår på något vis som att naturreservat är det enda sättet 
att skydda miljöer mot exploatering, men paradoxalt nog är just huvuddelen av 

kommunen reglerad via framförallt översiktsplanen. Det är inte alls tillåtet att 
”exploatera sönder” miljöer runtom i kommunen bara för att de inte ingår i ett 
naturreservat, tvärtom sätter översiktsplanen begränsningar och skydd nog för många 

miljöer. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet motsätter sig inte bildandet av nya naturreservat, utan anser tvärtom att 
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detta kan vara ett bra sätt att skydda miljöer med höga naturvärden och/eller viktiga 
rekreationsstråk. Däremot motsätter vi oss att godtyckliga naturreservatsbildningar som 
saknar stöd i översiktsplanen. Framtida naturreservat bör enligt Centerpartiet pekas ut i 

kommunens översiktsplan, utredas enligt gängse ordning och därefter beslutas i berörda 
nämnder. 

Jonas Segersam (KD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Vi kristdemokrater är inte principiellt mot reservatsbildningar, men anser inte att det är 
ett självändamål att hela tiden avsätta ny mark för reservat. Vi måste också se till och 

sköta de befintliga reservaten som vi har i Uppsala. 
Det är också så att mark kan bevaras utan att man behöver bilda reservat. För oss 
kristdemokrater är det viktigt med jordbruksmarken runt Uppsala, staden skall förbli en 
”stad på slätten”. Ofta är det lätt att bilda reservat i skog och på åkerholmar, men mer 

sällsynt på jordbruksmark. Ett slående exempel i föreliggande ärende är Stabby, där vi 

Kristdemokrater anser att det är minst lika viktigt att bevara siktlinjen ut över 
Stabbyfälten som själva skogsområdet. Det var med den bakgrunden vi föreslog ”Stabby 
Trädgårdsstad” för de södra områdena av Stabbyfälten, för att kunna bevara 

jordbruksmarken längre norrut. 

Vi yrkade därför avslag för reservaten för Stabby, Gula Stigen och Tunåsen / Röbo, också 
eftersom dessa inte är utpekade i översiktsplanen. 
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§ 187  

Översyn av gränser, reservatsföreskrifter och 
skötselplan för naturreservatet Hågadalen-
Nåsten 

KSN-2021-01239 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att initiera gränsjustering och översyn av reservatsföreskrifter för 
naturreservatet Hågadalen–Nåsten, 

2. att i samband med översyn av gränser utreda avgränsning och förutsättningar 

för att på bästa sätt skydda skogsmark vid kvarteren Kalkstenen och 
Blodstenen och införliva området i naturreservatet Hågadalen-Nåsten med 

syftet att bibehålla naturvärden långsiktigt och utveckla skogsområdet i 
samspel med omgivande naturskydd samt säkerställa gröna samband för djur 
och växter och naturupplevelser, samt 

3. att överlämna ärendet till plan- och byggnadsnämnden. 

Sammanfattning 

Skötselplanen för naturreservatet Hågadalen-Nåsten från 1998 är i behov av översyn 
och uppdatering. Ett ökat slitage, påverkan på naturvärden samt ett behov av samsyn 

mellan markägarna innebär att en uppdatering och utvärdering av reservatets 
föreskrifter är nödvändiga. Med en uppdatering av skötselplan och föreskrifter ska även 

en vidare översyn av reservatets gränser utföras. Gränsjusteringar kan vara aktuella där 
reservatsgränsen påverkar infrastrukturer och liknande ytor där konflikter fortlöpande 
uppstår. Gränsjustering kommer att vara aktuell för utvidgning av reservatet för att 

skydda skogsmark vid kvarteren Kalkstenen och Blodstenen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 215 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 maj 2021. 

• Bilaga 1, Karta  
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Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att avslå att-sats 2. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslags första att-sats (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags andra att-sats (2) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslags tredje att-sats (3) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Christopher Lagerqvist (M) reserverar sig 

mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Fredrik Ahlstedt (M) 
med fleras yrkande med motiveringen: 

Vi har varit emot att bygga bostäder i kvarteret Kalkstenen i den utformning den tidigare 
antagits. Däremot anser vi inte att man behöver inrätta naturreservat här, som de fyra 
vänsterpartierna. 
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§ 188  

Återrapportering av översyn av styrgrupper 
och liknande 

KSN-2021-01284 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga rapporten till handlingarna, samt 

2. att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram ett underlag till partierna 
om valärenden i samband med mandatskiftet 2022. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 maj 2020 (§ 141) om Riktlinje för beredande och 
rådgivande organ i Uppsala kommun. I samband med detta beslut uppdrog 

kommunstyrelsen till kommunledningskontoret att även se över övriga styrgrupper 
och liknande som är inrättade av kommunen och som inkluderar förtroendevalda 
representanter.  

Av förvaltningens återrapportering framgår att det i kommunen endast finns ett fåtal 

styrgrupper som inkluderar förtroendevalda. Bland övriga organ där förtroendevalda 

ingår är spridningen av syfte och funktion stor, och information om dessa saknas ofta.  
Det är därför inte lätt att hitta någon gemensam styrning för dessa olika organ.   

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 194 

• Tjänsteskrivelse daterad den 5 maj 2021 

• Bilaga 1, Översyn av styrgrupper och liknande 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 189  

Revidering av Bestämmelser för utdelning av 
Uppsala kommuns förtjänsttecken 

KSN-2021-01557 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta Bestämmelser för utdelning av Uppsala kommuns förtjänsttecken 

enligt ärendets bilaga 1 

Sammanfattning 

Uppsala kommun delar varje år ut förtjänsttecken till de som varit medarbetare i 

kommunen i 25 år samt till de som under minst 20 år varit ledamot eller ersättare i 
fullmäktige, ordförande eller vice ordförande i kommunal nämnd, kommunal stiftelse 

eller kommunalt bolag. Förtjänsttecknet består av en medalj i förgyllt silver. Utöver 
medalj utgår även ett presentkort på en gåva.  

Enligt nuvarande bestämmelser ska det totala värdet av gåva och förtjänsttecken 
motsvara 6 000 kr i 2017 års penningvärde och beloppet ska indexeras årligen 

motsvarande inkomstbasbeloppet. Medaljdelegation anser att värdet på gåvan 

behöver följa en stabilare anpassning till omvärlden. Detta föreslås uppnås genom att 
knyta värdet på gåvan en viss procentandel av inkomstbasbeloppet. Utöver detta 

föreslås även att den som under minst 25 år varit deltagare i kommunens 
sysselsättning inom daglig verksamhet blir berättigad till Uppsala kommuns 

förtjänsttecken.  

Enligt Bestämmelser för utdelning av Uppsala kommuns förtjänsttecken beslutar 
Kommunstyrelsen om ändringar i bestämmelserna. Kommunstyrelsen föreslås fatta 
beslut om reviderade Bestämmelser för utdelning av Uppsala kommuns 
förtjänsttecken enligt ärendets bilaga 1. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 218 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2021 

• Bilaga 1 – förslag till Bestämmelser för utdelning av Uppsala kommuns 

förtjänsttecken 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 190  

Kommunstyrelsen som beslutsinstans vid 
uppsägningar av enskilda hyresgäster med 
potentiell hotbild 

KSN-2021-01172 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga informationen till handlingarna. 

Sammanfattning 

Förvaltningen har gjort bedömningen att för att minska risken för hot och trakasserier 

mot enskilda tjänstepersoner framöver använda en praxis där visa delegerade beslut 
gällande uppsägning av hyresavtal istället lyfts till kommunstyrelsen för beslut.  

Beslutsunderlag/informationsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 juni 2021 § 228 

• Tjänsteskrivelse daterad den 7 juni 2021 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet med motiveringen: 

Med en så viktig fråga för enskilda Uppsalabor är det bara rimligt om ett liknande ärende 
hanteras som ett individärende där hela kommunstyrelsen får en dragning med 

beslutsförslag från den ansvarige tjänstemannen. Om hotet mot den enskilde 
tjänstemannen bedöms som så stort är det inte orimligt att alla som ingår i 

kommunstyrelsen istället kan bli måltavlor för personer som bedöms som farliga. Det är 
orimligt att inte ärendet ens inkluderar ett förslag på att kommunstyrelsen ska fatta 
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liknande beslut samtidigt som det finns ett relevant uppsägelseärende på 
kommunstyrelsens agenda. 
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§ 191

Uppsägning av hyresgäst 

KSN-2021-01310 

Undantagen enligt sekretess. OSL 26 kap 1 § 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att delegera beslut i ärendet till kommunstyrelsens arbetsutskott.

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret behöver säga upp nu gällande bostadshyresavtal 

med nummer xxxxxx avseende lägenhet xxx på xxx xxxxx  xxx x.

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 204

• Tjänsteskrivelse daterad 3 juni 2021

• Bilaga 1, uppsägning av bostadshyresavtalet

Yrkanden 

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Jonas Segersam (KD) och Hanna Victoria 

Mörck (V): 

att delegera beslut i ärende till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Stefan Hanna (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer Erik Pellings (S) ändringsyrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

lars.niska
Markering

lars.niska
Markering
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§ 192  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av klimatanpassning i fysisk planering 

KSN-2021-00963 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning över om kommunen tar hänsyn till 

ändrade klimatförhållanden i den fysiska planeringen till kommunstyrelsen och plan- 

och byggnadsnämnden för yttrande senast den 30 juni 2021. 

Revisionen bedömer att kommunstyrelsen och plan- och byggnadsnämnden delvis 

säkerställer att den fysiska planeringen tar hänsyn till klimatförändringar på ett 

ändamålsenligt sätt samt att den interna kontrollen inom området delvis är tillräcklig. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 195 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 maj 2021 

• Bilaga 1, förslag till yttrande från kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, kommunrevisionens rapport via länk till kommunens hemsida. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

  

https://www.uppsala.se/contentassets/af6cd3b0a2394402beb98e4f3ccd1a80/granskning-av-klimatanpassning-i-fysisk-planering-kommunrevisionen-2021-03-19.pdf
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§ 193  

Yttrande över promemoria Deltagande på 
distans i styrelsesammanträden i 
samordningsförbund 

KSN-2021-01110 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till socialdepartementet enligt ärendets bilaga. 

Sammanfattning 

Socialdepartementet har remitterat promemorian Deltagande på distans i 

styrelsesammanträden i samordningsförbund till Uppsala kommun för yttrande senast 
30 juni 2021.  

Socialdepartementet föreslår en ändring i lagen om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser. Förändringen innebär att det ska vara möjligt att hålla 
styrelsesammanträden inom ett samordningsförbund utan att alla ledamöter är fysiskt 

på plats. Detta då enskilda ledamöter får möjlighet att deltaga i sammanträden på 

distans. Det innebär att lagen om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser till 

stor del harmonieras med bestämmelser i kommunallagen i frågan om deltagande i 
styrelsesammanträden på distans. Bestämmelsen föreslås träda i kraft den 1 januari 

2022.  

Promemorian kan läsas i sin helhet här. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 181 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga, Yttrande över promemoria Deltagande på distans i 
styrelsesammanträden i samordningsförbund 

https://www.regeringen.se/4957be/contentassets/cfbe7116287c474d8c6d91ec5c199a7f/deltagande-pa-distans-i-styrelsesammantraden-i-samordningsforbund.pdf
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 194  

Yttrande över remiss "Vem kan man lita på? 
Enkel och ändamålsenlig användning av 
betrodda tjänster i den offentliga 
förvaltningen" (SOU 2021:9) 

KSN-2021-01183 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till infrastrukturdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Infrastrukturdepartementet har överlämnat ett delbetänkande av utredningen om 

betrodda tjänster till Uppsala kommun för yttrande senast den 16 augusti 2021. 
Utredningen analyserar förutsättningarna för ökad och standardiserad användning av 
betrodda tjänster i den offentliga förvaltningen. Syftet med utredningen är att höja 

säkerheten och stärka tilliten när betrodda tjänster används. 

Delbetänkandet kan läsas i helhet via följande länk till regeringens hemsida. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 196 

• Tjänsteskrivelse daterad 18 maj 2021 

• Bilaga 1, förslag till yttrande från Uppsala kommun 

• Bilaga 2, SOU 2021:9 via länk till regeringens hemsida. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 

  

https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2021/02/sou-20219/
https://www.regeringen.se/rattsliga-dokument/statens-offentliga-utredningar/2021/02/sou-20219/
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§ 195  

Yttrande i mål om laglighetsprövning; Claes 
Ljungh ./. Uppsala kommun 

KSN-2021-00862 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, enligt bilaga 2. 

Sammanfattning 

Claes Ljung har överklagat det beslut om taxa för den allmänna vatten- och 

avloppsanläggningen, som kommunfullmäktige beslutade om den Uppsala kommun 

har förelagts att yttra sig över överklagandet. Claes Ljungs huvudargument för sitt 
överklagande är att han anser att personer som bor i villa missgynnas i förhållande till 

personer som bor i lägenhet då den fasta brukningsavgiften utgår per mätare. I 
förslaget till yttrande anför kommunen att kommunen motsätter sig att 
kommunfullmäktiges beslut om taxa upphävs. Som grund anförs i förslaget till 

yttrande att beslutet inte strider mot lag eller annan författning. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 217 

• Tjänsteskrivelse daterad den 7 juni 2021 

• Bilaga 1, Överklagande 

• Bilaga 2, Förslag till yttrande, jämte bilaga 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 196  

Yttrande i mål om laglighetsprövning; Fredrik 
Ahlstedt ./. Uppsala kommun 

KSN-2021-01137 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till yttrande, enligt bilaga 2. 

Sammanfattning 

Fredrik Ahlstedt har överklagat ordförandens i kommunfullmäktige beslut att dels inte 

ta upp ärende KSN-2018-1069 på kommunfullmäktiges sammanträde den 22 mars 

2021, dels att inte kalla Uppsalas kommunfullmäktige till extra sammanträde. Uppsala 
kommun har förelagts att yttra sig över Fredrik Ahlstedts överklagande och i förslaget 

till yttrande anförs att Uppsala kommun i första hand anser att målet om 
laglighetsprövning ska avskrivas. I andra hand att målet ska avvisas och i sista hand att 
det beslut som kommunfullmäktiges ordförande har fattat, i vart fall inte ska 

upphävas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 juni 2021 § 229 

• Tjänsteskrivelse daterad den 7 juni 2021 

• Bilaga 1, Överklagande 

• Bilaga 2, Förslag till yttrande 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med 
instämmande från Rickard Malmström (MP): 
att Uppsala kommun tillstyrker Fredrik Ahlstedts begäran. 

Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Votering begärs och genomförs. 

Bifall till arbetsutskottets förslag röstar JA, bifall till Therez Almerfors (M) med fleras 

ändringsyrkande röstar NEJ. Kommunstyrelsen beslutar med 8 JA-röster mot 7 NEJ-
röster att bifalla arbetsutskottets förslag detsamma. 

JA-röst avger: 

Mohamad Hassan (L), Asal Gohari (S), Erik Dagnesjö (S), Eva Christiernin (S), Ulrik 
Wärnsberg (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Erik Pelling (S). 

NEJ-röst avger: 
Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M), Stefan Hanna (-), 

Simon Alm (-), Rickard Malmström (MP) och Jonas Segersam (KD). 

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist (M) och Jonas 

Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors (M) yrkande 
med motiveringen: 

Vi yrkade att Uppsala kommun inte skulle skicka in framtaget yttrande utan tillstyrka 
Fredrik Ahlstedts begäran. 

Efter votering avslogs vårt yrkande, men detta illustrerar egentligen bara det 
grundproblem som Fredrik Ahlstedt tog upp i sin klagan – det ohållbara i att en majoritet 
i kommunstyrelsen driver igenom något som man inte har stöd för av en majoritet i 

kommunfullmäktige. Hade föreliggande klagan behandlats i Uppsala 

kommunfullmäktige hade vårt yrkande sannolikt vunnit bifall. 

Rickard Malmström (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet. 
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§ 197  

Revidering av kommunstyrelsens arbets- och 
delegationsordning 

KSN-2020-02353 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera kommunstyrelsens arbets- och delegationsordning, enligt 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Det pågår en översyn av kommunstyrelsens arbets- och delegationsordning. I detta 

ärende föreslås en revidering av den del av delegationsordningen i vilken 
kommunstyrelsen delegerar ärendetyper inom ramen för kommunstyrelsens 

arbetsgivaransvar.  Därutöver förslås att ett tillägg görs i delegationsordningen med 
rubriken ”Hantering av delegationsbeslut” samt att kommunstyrelsens arbetsordning, 
som ingår i samma dokument som delegationsordningen, revideras. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 juni 2021 § 230 

• Tjänsteskrivelse daterat 7 juni 2021 

• Bilaga 1 – Delegations- och arbetsordning för kommunstyrelsen 

• Bilaga 2 - Delegationsordning för kommunstyrelsen 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 198  

Slutrapport Handlingsplan 
Gottsunda/Valsätra 2018-2020 

KSN-2018-0108 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att lägga slutrapport för Handlingsplan Gottsunda/Valsätra 2018–2020 till 

handlingarna. 

Sammanfattning 

Den 7 februari 2018 §4 fattade kommunstyrelsen beslut om Handlingsplan 

Gottsunda/Valsätra 2018–2020. Syftet var att samordna kommunens insatser på kort 
sikt och börja lägga grunden för ett långsiktigt förbättringsarbete. Detta syfte bedöms 

ha uppnåtts. Inom ramen för handlingsplanen har nämnder och bolagsstyrelser 
bedrivit ett omfattande arbete inom fem fokusområden där samverkan har stärkts 
mellan olika aktörer. Slutrapporten för Handlingsplan Gottsunda/Valsätra 2018–2020 

redovisar genomfört arbete och vilka förflyttningar som gjorts, samt erfarenheter och 
lärdomar till fortsatt arbete.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 207 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2020 

• Bilaga 1, Slutrapport Handlingsplan Gottsunda/Valsätra 2018–2020 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 199  

Kommunens indelning i valdistrikt inför de 
allmänna valen år 2022 

KSN-2021-01161 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att föreslå länsstyrelsen besluta om valdistriktsindelning i Uppsala kommun i 

enlighet med valnämndens förslag. 

Sammanfattning 

Valnämnden har gjort en översyn av kommunens indelning i valdistrikt inför de 
allmänna valen år 2022 och överlämnat ett förslag till indelning till 
kommunfullmäktige.  

Sedan föregående val år 2018 har antalet röstberättigade i kommunalvalet ökat med 
omkring 10 000 personer. Med utgångspunkt i bland annat befolkningsförändringarna, 
pågående utbyggnad i vissa områden och Uppsala stads relativt många valdistrikt med 

få röstberättigade föreslås Uppsala kommun indelas i 152 valdistrikt inför valen 2022 
jämfört med tidigare 161 distrikt i valen 2018. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 197 

• Tjänsteskrivelse daterad den 6 maj 2021 

• Bilaga 1, protokollsutdrag från valnämnden 4 maj 2021 §11 

• Bilaga 2, beskrivningar av väsentliga förändringar i valdistriktsindelningen per 
stads- och landsbygdsdel 

• Bilaga 3, översiktstabell med föreslagen indelning 2022 och kommentarer 
kring förändringar sett mot 2018 års indelning 

• Bilaga 4, översiktliga kartbilder av den föreslagna indelningen 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 200  

Svar på motion om invånarstyrd 
interpellationsdebatt från Stefan Hanna (-) 

KSN-2019-1604 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) yrkar i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 29 

april 2019: 

• Att kommunstyrelsen utreder möjligheten att erbjuda Uppsalaborna en chans 
att vid varje kommunfullmäktige kunna påverka temat för en 

interpellationsdebatt. 

• Att kommunstyrelsen som del av utredningen utformar en transparent process 

för hur debattämnesförslag ska formuleras, hur förslagen ska skickas in samt 
hur valet av invånarinitierad interpellationsdebatt går till. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 juni 2021 § 198 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 mars 2021 

• Motion om invånarstyrd interpellationsdebatt från Stefan Hanna (-)  

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till 

motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Motionen önskar en utredning om hur invånarinitierade önskade frågor kan väckas för 

debatt i Uppsala kommunfullmäktige. Svaret hänvisar bara till lagen och vittnar om en 

ovilja att hitta metoder som gör liknande viktiga och värdefulla invånarinitiativ möjliga. 
Till exempel skulle en ordning kunna skapas där det rådande styret väljer ut ett 
invånarförslag som formellt bärs in i kommunfullmäktiges sammanträde via någon 

ledamot i kommunfullmäktige. Långt ifrån alla personer vill gå till ett enskilt partis 
företrädare för att genom den lyfta en fråga som anses av större allmänt intresse. 
Vår demokrati behöver moderniseras och den representativa politiska legitimiteten 
stärkas. Ett enkelt sätt att uppmuntra Uppsalaborna att skicka in idéer om förbättringar 

till kommunen är att låta invånarna föreslå debattämnen till en interpellationsdebatt, 

idéer som har en chans att ligga till grund för en formell kommunfullmäktigedebatt. Det 
finns många positiva effekter av en liknande ordning. Bland annat att kommunens 
partimedlemmar och berörda tjänstemän får en mängd med idéer som de kan beakta. 

Andra värden är att Uppsalaborna utan partikoppling har en chans att ändå väcka en 

fråga som kan bli föremål för en debatt bland Uppsalas ledande politiker. 
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§ 201  

Svar på motion om sänkt hastighet på väg 654 
från David Perez (SD) 

KSN-2019-03842 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

David Perez (SD) föreslår i en motion väckt 9 december 2019 att tillskriva Trafikverket 

och/eller Länsstyrelsen att se över hastighetsbegränsningen på väg 654, samt att 

tillskriva Trafikverket och/eller Länsstyrelsen att se över möjligheten för tilläggstavlor 
som informerar om utfarter. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 182 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om sänkt hastighet på väg 654 från David Perez (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 6 maj 2021 

Yrkande 

Simon Alm (-) yrkar: 
att motionen bifalls. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (-) yrkande om bifall till 
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 



Sida 69 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-06-16 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Särskilt yttrande 

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Vid samtal med våra medborgare framgår att det finns en frustration över att många 
åker allt för fort genom våra byar och tätorter. Särskilt vägar som är genomfartsvägar 

och platser nära skolor och butiker där många har ärenden och vissa har bråttom. För 

bråttom. När det är en statlig väg så innebär det att kommunen inte har rådighet och inte 
själv får bestämma farthinder eller hastighet. Men vi kan emellanåt framföra till 
Trafikverket att det går för fort och uppmuntra dom att själva undersöka saken för att få 

till en förändring. 
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§ 202  

Svar på motion om att slå ihop kommunala 
verksamheter från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-00479 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) har i motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 

januari 2020 yrkat att 

• Uppsala kommun slår ihop UKK, Fyrishov och Sport- och rekreationsfastighets 
AB 

• Idrottshallar överförs från IFN till ovan nya företagsgrupp 

• övriga fastighetsbolag, exklusive skolfastighetsbolaget och Uppsala Parkerings 
AB, slås ihop. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 219 

• Tjänsteskrivelse daterad den 2 juni 2021 

• Bilaga 1, Motion om att slå ihop kommunala verksamheter från Stefan Hanna 
(-) 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till 

motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är positivt att vissa av kommunens verksamheter slagits ihop under en gemensam 

ledning. I linje med motionen finns det fortsatt stora möjligheter att bättre och billigare 

organisera kommunens verksamheter. Att ha en massa bolag har ett litet mervärde inom 
en kommun och med fördel kan istället olika affärsområden tillämpas under en 
verkställande ledning och styrelse. 
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§ 203  

Svar på motion om etableringsprocess och 
investerarpolicy från Stefan Hanna (-) 

KSN-2020-00484 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (-) föreslår i en motion väckt 27 januari 2020  

• att Uppsala kommun arbetar fram en tydlig policy för skallkrav på investerare i 

kommunen, samt 

• att Uppsala kommun arbetar fram en tydlig etableringsprocess som beskriver 

hur kommunen kan hjälpa investerare som överväger en etablering av 
verksamhet i Uppsala kommun. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 220 

• Tjänsteskrivelse daterad 26 maj 2021 

• Bilaga, Motion om etableringsprocess och investerarpolicy från Stefan Hanna 

(-) 

Yrkande 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om bifall till 
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 



Sida 73 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2021-06-16 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Reservation 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Inte minst i ljuset av att Uppsala kommun har fått ett viktigt uppdrag att bidra till en 

bättre beredskap för civilförsvar är det viktigt med en investeringspolicy som även 

inkluderar sådana viktiga perspektiv. Det kan till exempel inkludera tydliga 
ställningstaganden att Uppsala kommun inte kommer att uppmuntra etableringar av 
verksamheter inom kommunen som är kopplade till Belarus eller annat land som styrs på 

ett enligt oss oacceptabelt sätt. Eller av främmande makt som anses utgöra en stor 
säkerhetspolitisk risk för vårt land. 
Ett av Uppsala kommuns viktigaste mål är att bidra till att det inom kommunen skapas 
många nya jobb. För att det ska bli verklighet krävs att befintliga företag, och andra 

arbetsgivare, genomför omfattande investeringar i Uppsala kommun. Investeringar 

främst i form av verksamhetslokaler, arbetsutrustning och kompetensuppbyggnad. Det 
är viktigt att de som överväger att etablera sig i Uppsala förstår kommunens inställning 
till etableringar. Därför är det viktigt att en enklare policy arbetas fram som klargör den 

etableringsprocess, och de investerarriktlinjer, som kommun erbjuder verksamheter som 

över etableringar eller expansioner i Uppsala kommun. Det är viktigt att kommunen i 
beskrivningen av etableringsstödet inkluderar en beskrivning av hur den hjälper 

intressenter att identifiera byggbar mark för en etablering. 
Jag anser fortsatt att kommunen har mycket att vinna på att etablera en tydlig och enkel 
process för hur man snabbt kan få hjälp med en etableringsprocess samt om det finns 

uttryckta formella hinder för en investerare att förhålla sig till. Detta saknas idag och det 
hjälper inte kommunen att mycket bättre nå ambitionen om att vår lokala 

arbetsmarknad kraftigt ska stärkas. 
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§ 204  

Svar på motion om manligt självansvar i 
skolan från Stina Jansson (FI) 

KSN-2020-01320 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 30 mars 2020 att utreda möjligheten till att 

erbjuda kurser för killar i högstadiet och gymnasieskolan med fokus på 

maskulinitetsnormer, machokultur, våldsprevention, samtycke och ömsesidigt sex. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 183 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om manligt självansvar i skolan från Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 5 maj 2021 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservation 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörck (V) yrkande. 
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§ 205  

Svar på motion om utdelning av stipendium 
från Linnea Bjuhr (SD) 

KSN-2020-01322 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Linnea Bjuhr (SD) har i en motion väckt 30 mars 2020 föreslagit att  

• kommunen instiftar ett stipendium om 10 000 kronor till den klass i årskurs 6 

som har det högsta genomsnittliga meritvärdet på vårterminen 

• kommunen instiftar ett stipendium om 10 000 kronor till den klass som 

förbättrar sitt genomsnittliga meritvärde från vårterminen i årskurs 6 till 
vårterminen i årskurs 7. Klassen måste omfatta minst 10 elever och elever som 

flyttar in under läsåret skall inte räknas med i underlaget 

• kommunen delar ut stipendierna årligen i samband med höstterminens start 

vid lämpligt kommunfullmäktigesammanträde 

• samtliga berörda skolklasser får tydlig information om att stipendierna finns 

och uppmuntras att arbeta för att ta del av dem. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 184 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om utdelning av stipendium från Linnea Bjuhr (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 5 maj 2021 

Yrkande 

Simon Alm (-) och Stefan Hanna (-) yrkar: 

att motionen bifalls. 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (-) med fleras yrkande om 
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är alltid bra med enkla incitament som kan bidra till goda önskade resultat. Precis 

som kommunen har utmärkelser av årets bästa av olika yrkeskategorier kan med fördel 
även eleverna stimuleras och lyftas fram genom liknande incitamentsförslag. 

Personligen tycker jag att ytterligare ett incitaments pris skulle kunna utdelas till den 
åttondeklass som förbättrat sitt genomsnittliga betyg mest från årskurs sju till årskurs 

åtta. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Det är viktigt att uppmuntra till hög studiemotivation både i absoluta och relativa termer 

inom skolan. 
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§ 206  

Svar på motion om att stärka arbetet mot 
sexuell exploatering och köp av sexuella 
tjänster med anledning av coronaviruset från 
Lovisa Johansson (FI) med flera 

KSN-2020-02111 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 

• att uppdra till kommunstyrelsen att avsätta resurser för att stärka arbetet mot 
sexuell exploatering och köp av sexuella tjänster under Coronapandemin, 

samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 221 

• Tjänsteskrivelse daterad 25 maj 2021 

• Bilaga, Motion om att stärka arbetet mot sexuell exploatering och köp av 

sexuella tjänster med anledning av coronaviruset från Lovisa Johansson (FI) 
med flera 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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Särskilt yttrande 

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Feministiskt initiativ har lämnat in flera motioner som rör den mest akuta delen av 
coronapandemin i början. Dessa kommer upp på dagens möte, ett år senare. I normala 

fall så fungerar det så för alla motioner. Problemet är att i dagsläget är de irrelevanta 

men hade kunnat vara mycket relevanta för ett år sedan. Styret borde ha lyft in dessa i 
Coronahanteringen tidigt och sett dessa som förslag till coronakansliet och 
krisledningsnämnden eller låtit fullmäktige avgöra dessa direkt. Självklart så kan inte 

alla motioner få ett snabbspår i hanteringen, men när det gäller en global pandemi när vi 
går upp i krisläge så borde det faktiskt fungera så. Det har även kommit upp en del 
motioner under året med teman som vi relativt nyligen tagit andra beslut om. Dessa 
motioner borde hanterats i samband med den större frågan för att få en rimlig och rättvis 

hantering. När de senare avfärdas med att vi redan tagit beslut så framstår demokratin 

som något rumphuggen. 
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§ 207  

Svar på motion om färdtjänst för att minska 
smittspridning bland personal inom 
äldreomsorg och hälso- och sjukvård med 
anledning av coronaviruset från Stina Jansson 
(FI) med flera 

KSN-2020-02115 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 
motion väckt 25 maj  

• att kommunen omgående erbjuder personal inom kommunens omsorg och 
hälso- och sjukvård möjlighet att använda färdtjänst till och från jobbet, 

• att kommunen omgående erbjuder personal på kommunens godkända 
privata utförare inom omsorg samt hälso- och sjukvård, ska få möjlighet att 

använda färdtjänst till och från jobbet, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 

i samband med bokslutet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 25 maj 2021 § 185 

• Tjänsteskrivelse daterad 17 maj 2021 

• Bilaga 1, Motion om färdtjänst för att minska smittspridning bland personal 
inom äldreomsorg och hälso- och sjukvård med anledning av coronaviruset 

från Stina Jansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 6 maj 2021 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilt yttrande 

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Feministiskt initiativ har lämnat in flera motioner som rör den mest akuta delen av 
coronapandemin i början. Dessa kommer upp på dagens möte, ett år senare. I normala 

fall så fungerar det så för alla motioner. Problemet är att i dagsläget är de irrelevanta 
men hade kunnat vara mycket relevanta för ett år sedan. Styret borde ha lyft in dessa i 

Coronahanteringen tidigt och sett dessa som förslag till coronakansliet och 
krisledningsnämnden eller låtit fullmäktige avgöra dessa direkt. Självklart så kan inte 

alla motioner få ett snabbspår i hanteringen, men när det gäller en global pandemi när vi 
går upp i krisläge så borde det faktiskt fungera så. Det har även kommit upp en del 

motioner under året med teman som vi relativt nyligen tagit andra beslut om. Dessa 

motioner borde hanterats i samband med den större frågan för att få en rimlig och rättvis 
hantering. När de senare avfärdas med att vi redan tagit beslut så framstår demokratin 

som något rumphuggen. 
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§ 208  

Svar på motion om att göra kommunens 
lönelistor tillgängliga online från Stina 
Jansson (FI) och Josef Safady Åslund (FI) 

KSN-2020-03698 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Sammanfattning 

Stina Jansson (FI) och Josef Safady Åslund (FI) föreslår i en motion väckt 14 december 

2020 att lönelistorna över kommunens anställda görs tillgängliga online i form av 
elektroniska, sök-bara textdokument via uppsala.se och/eller insidan.uppsala.se. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 8 juni 2021 § 222 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 maj 2021 

• Bilaga, Motion om att göra kommunens lönelistor tillgängliga online från Stina 

Jansson och Josef Safady Åslund (FI) 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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§ 209 

Fyllnadsval 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Mimmi Westerlund (KD) från uppdraget som ledamot i 

arvodesberedningen, 

2. att utse Ulla Johansson (KD) till ledamot i arvodesberedningen, samt 
3. att utse Lars Friberg (MP) till ledamot i jämställdhetsrådet. 
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§ 210 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 24 maj till 9 juni 2021 

till protokollet. 
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§ 211 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden perioden 24 

maj till 9 juni 2021 till protokollet. 
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§ 212 

Informationsärenden 
 

Budgetförutsättningar 2022-24 

Föredragande: Ola Hägglund, ekonomidirektör. 

Uppföljning av dataskyddsombudets personuppgiftsrevision avseende 

kommunledningskontoret och kommunövergripande nivå 

Föredragande: Lena Grapp, stadsjurist. 

Näringslivsrapport 

Föredragande: Charlotte Skott, näringslivsdirektör. 

Befolkningsprognos 

Föredragande: Thomas Niedomysl, analyschef. 

Sociala kompassen 

Föredragande: Thomas Niedomysl, analyschef. 

Trygghetsundersökning 

Föredragande: Anders Fridborg, säkerhetschef. 

Statusuppdatering om covid-19 

Föredragande: Anders Fridborg, säkerhetschef. 


